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Call for Papers

International Seminar on Demographic Perspectives on Forced Migration and Refugees
Tehran, Islamic Republic of Iran, 14-16 May 2012
Organized by the IUSSP Scientific Panel on the Demography of Refugee and Forced Migration, in collaboration with University of Tehran and the Australian National University. 

Deadline for submission of abstracts: 15 November 2011

Refugee and other forced migrations have increased substantially in scale, complexity and diversity in recent decades. These changes have meant that traditional approaches to management and solution of refugee and other forced migration situations and protection of refugees have become less appropriate. Demography has an important contribution to make in this space. While other disciplines (especially anthropology, law, political science and international relations) have made major contributions to refugee and forced migration studies, demography has hitherto not contributed very strongly to this topic. This international seminar seeks to, on the one hand, specify what is involved in a demographic approach to research into forced migration and, on the other, identify findings of demographic research which can contribute toward better policy making in this important area. The main intent of this meeting is to produce a book which would provide a definitive picture of the demog raphy of forced migration.

While a limited number of case studies may be presented at the meeting, the Panel seeks in particular contributions that are theoretical, methodological or relevant to policy. Issues of interest include but are not limited to the following: 
•    The conceptualisation of forced migration within a wider population mobility framework.
•    The broadening of understanding of forced migration beyond refugees to include other types of forced migrations and mixed migrations.
•    The methodology for measuring Forced Migration.
•    The relevance of existing migration theory to forced migration situations.
•    The structure, scale and spatial patterning of contemporary forced movements.
•    The characteristics of forced movers and internally displaced persons.
•    The drivers of different types of forced movement.
•    The dynamics of forced migration.
•    The interrelationships between forced migration and fertility, and reproductive health.
•    Forced migration, mortality and morbidity.
•    The impacts of different types of forced migration on origin and destination regions and on migrants themselves.

A full announcement and description of this seminar is available at: http://www.iussp.org/Activities/drfm/call11.php.

The IUSSP Scientific Panel on the Demography of Refugee and Forced Migration invites researchers in the field to submit online by 15 November 2011 a short 200-word abstract AND upload an extended abstract (2 to 4 pages, including tables) or a full paper, which must be unpublished. To submit and fill out the online submission form, please click here: online submission form .

The working language at the seminar will be English. Abstracts, extended abstracts and final papers should therefore be submitted and presented in English.

Applicants will be notified whether their paper has been accepted by 15 December 2011. 

For further information, please contact Mohammad Jalal Abbasi-Shavazi (mabbasi@ut.ac.ir). 
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Veuillez diffuser

Appel à communications

Séminaire international sur l’approche démographique des migrations forcées et des réfugiés
Téhéran, République islamique d'Iran, 14-16 mai 2012
Organisé par le Comité scientifique de l'UIESP sur la démographie des migrations forcées et des réfugiés, en collaboration avec l'Université de Téhéran et l'Australian National University.

Date limite de soumission des résumés : 15 novembre 2011

Les migrations de réfugiés et autres migrations forcées ont considérablement augmenté en ampleur, en complexité et en diversité au cours des dernières décennies. Ces changements font que les approches traditionnelles de la gestion et de la résolution de ces situations ainsi que de la protection des réfugiés sont devenus moins adaptées. La démographie a une contribution importante à faire dans sur ces questions. Alors que d'autres disciplines (en particulier l'anthropologie, le droit, les sciences politiques et les relations internationales) ont apporté des contributions majeures aux études sur les réfugiés et les migrations forcées, la démographie n’a jusqu'à présent pas contribué fortement à ce domaine. Ce séminaire international vise, d'une part, à déterminer les spécificités de l’approche démographique dans l’étude des migrations forcées et, d'autre part, à identifier les résultats de la recherche démographique pouvant contribuer à une meilleure élaboration des politiques dans ce domaine important. La finalité principale de cette réunion est de produire un ouvrage de référence sur la démographie des migrations forcées.

Un nombre limité d'études de cas pourront être présentées à la réunion, mais le Comité recherche tout particulièrement des contributions théoriques, méthodologiques ou pertinentes pour l’élaboration de politiques. Les questions d'intérêt pour le Comité sont notamment (mais pas seulement) les suivantes :
•    La conceptualisation des migrations forcées dans le cadre plus général de la mobilité des populations.
•    L'élargissement de la notion de migrations forcées, par-delà la seule question des réfugiés, afin d'y inclure d'autres types de migrations forcées ou mixtes.
•    Les méthodologies pour mesurer les migrations forcées.
•    La pertinence des théories actuelles sur les migrations pour appréhender les situations de migrations forcées.
•    La structure, l'échelle et la structuration spatiale des mouvements de population forcés contemporains.
•    Les caractéristiques des déplacés forcés, qu’il s’agisse de déplacements internes ou transfrontaliers.
•    Les moteurs des différents types de déplacements forcés.
•    La dynamique des migrations forcées.
•    Les interrelations entre migrations forcées, fécondité et santé de la reproduction.
•    Les migrations forcées, mortalité et morbidité.
•    L’impact des différents types de migrations forcées sur les régions d'origine, de destination et sur les migrants eux-mêmes.

Une description complète en anglais de ce séminaire est accessible par Internet à l’adresse suivante : http://www.iussp.org/Activities/drfm/call11.php.

Le Comité scientifique de l’UIESP sur la démographie des migrations forcées et des réfugiés invite les chercheurs intéressés à soumettre en ligne avant le 15 novembre 2011 un court résumé de 200 mots ET à télécharger un résumé détaillé (2 à 4 pages, tableaux compris) ou une communication complète, à condition que celle-ci n’ait pas déjà fait l’objet d’une publication. Pour remplir le formulaire de soumission en ligne, veuillez cliquer ici: Formulaire de soumission en ligne . 

La langue de travail du séminaire sera l’anglais. Les résumés, résumés détaillés et communications complètes ne pourront être soumis qu’en anglais. 

Les candidats seront informés de l’acceptation de leur proposition avant le 15 décembre 2011. 

Pour plus d’information, veuillez contacter Mohammad Jalal Abbasi-Shavazi (mabbasi@ut.ac.ir).
